
Protokół Nr XLVII/2018
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 24 maja 2018 r.
 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XLVII sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała zaproszonych gości: Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę, radcę
prawnego – Annę Kołakowską, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, Skarbnika Gminy – Iwonę
Bepirszcz, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, prezesa spółki gminnej, sołtysów,
pracownika  Urzędu,  członka  Warmińsko  –  Mazurskiej  Izby  Rolniczej,  protokolantkę.
Poinformowała  o  nieobecności  Dyrektora  Przedszkola  Samorządowego.  Powitała  następnie
radnych. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 12 obecnych radnych. Powiedziała, że
nieobecnych jest 3 radnych: Piotr Drozd, który telefonował i informował o awarii sprzętu, Robert
Gastołek  –  nie  zna  przyczyny  nieobecności  oraz  Małgorzata  Mateusiak-  przebywająca  na
zwolnieniu lekarskim.  (W trakcie omawiania pkt 7-8 przybył radny Piotr Drozd).

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XLVI sesji z dnia 27 kwietnia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi
do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 11 radnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 14
dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła, że nie wpłynął żaden wniosek.  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 
2018-2031.

8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.
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9. Rozpatrzenie sprawozdań za 2017 rok i podjęcie uchwały w sprawie ich zatwierdzenia :

a) przedstawienie sprawozdania finansowego gminy za 2017 r.;

b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 r.; 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za

2017r.;

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu

gminy za 2017r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja;

f) głosowanie.

     10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2017r.:

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium;

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania 

wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2017r.;

c) opinia Komisji Rady Gminy;

d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2017r.;

e) głosowanie. 

11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmio-
tami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku pu-
blicznego  i o wolontariacie za rok 2017.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Wnioski mieszkańców. 

15. Sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Następnie  Wójt  Gminy wraz  z  Przewodniczącą  Rady Gminy wręczyli  dla  pani  Sołtys  Danuty
Ceglarskiej  pamiątkowe  zdjęcie  z   uroczystości:  Samorządowy  Dzień  Sołtysa  Na  Warmii  i
Mazurach organizowany przez Marszałka Województwa. Wójt Gminy dodał, że pani Sołtys była
wyróżnionym sołtysem.  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.
  
Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
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interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Roman Głód zgłosił interpelację w sprawie:

- uzupełnienie oświetlenia w Mołtajnach na osiedlu pomiędzy blokiem 41 a 42. Wyjaśnił, że jest
tam  jedna  lampa,  ale   jest  ciemno.  Dodał,  że  jest  słup,  na  którym  można  tę  drugą  lampę
umiejscowić.

-  kontenera  na  odzież  używaną  przy  świetlicy.  Powiedział,  że  pojemnik  jest  już  pełnym,  a
zalegającą odzież składuje do kotłowni. Numer telefonu podany na kontenerze jest nieaktualny –
nie może się dodzwonić.

- obkaszanie dróg powiatowych i gminnych na terenie Gminy.

Głos zabrała przewodnicząca Rady Gminy, który podpowiedziała dla radnemu Romanowi Głodowi,
że  proponuje  zadzwonić  do  GOPS-u.  Dodała,  że  miała  podobną  sytuację,  na  drugi  dzień  po
zgłoszeniu w GOPS-ie, pojemnik został opróżniony.

 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad  7  - 8. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła
Skarbnika Gminy o omówienie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na
lata 2018-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:

Dochody

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z dnia 19 maja 2018 r. zwiększa się
plan dochodów w rozdziale  80153 § 2010 na wyposażenie szkół w podręczniki i ćwiczenia zgodnie
z art. 55 i 116 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych kwota dotacji celowej 36.486 zł.
Dokonuje się zmian w planie dochodów zmniejszając plan w rozdziale 01095 Pozostała działalność
a zwiększając plan w rozdziale 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek sa-
morządu terytorialnego na podstawie ustaw (wpływ z opłaty eksploatacyjnej) kwota 12.502,23 zł.

Wydatki

Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Windzie dokonuje się zmian w rozdziale 80101
szkoły podstawowe zmniejszając w § 4040 dodatkowe wynagrodzenie roczne o kwotę 31 574,00 zł
a zwiększając w 4260 zakup energii 4 585,00 zł oraz zwiększając w rozdziale 80150 Realizacja za-
dań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w
szkołach podstawowych w § 4010 wynagrodzenie osobowe pracowników 16 000,00 zł oraz 4210
zakup materiałów i wyposażenia 4 989,00 zł.

Zwiększa się wydatki inwestycyjne w zadaniu Modernizacja pomieszczeń w Szkole Podstawowej
w Windzie o kwotę 6.000,00 zł

W związku z decyzją wojewody zwiększa się plan wydatków w szkołach podstawowych na zakup
podręczników ogółem kwota 36.486,00 zł.
W Szkole Podstawowej w Barcianach kwota 9.696,59 zł
W Szkole Podstawowej w Drogoszach kwota 8.784,59 zł
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W Szkole Podstawowej w Mołtajnach kwota 8.649,84 zł
W Szkole Podstawowej w Windzie kwota 9.354,98 zł

W związku z pismem Pani Dyrektor Publicznego Przedszkola Samorządowego zmniejsza się plan
wydatków w §  4017 Wynagrodzenia  osobowe pracowników i  4307 zakup  usług  pozostałych  i
zwiększa plan wydatków w § 3027 Wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń, 4117 Składki
na ubezpieczenia społeczne,  4127 Składki na Fundusz Pracy,  4177 Wynagrodzenia bezosobowe
zmiana na kwotę 10. 662,00 zł

W urzędzie gminy dokonuje się zmian w związku z utworzeniem nowego zadania inwestycyjnego
„Wykonanie robót drogowo – odwadniających w Skierkach” kwota  9.748,22 zł.

 Zmniejsza się plan wydatków na realizację inwestycji pn.  „Przebudowa ulic Szkolna, Młynowa,
Mickiewicza, Kościelna i Plac Wolności w Barcianach I etap” o kwotę 9.748,22 zł.

W  związku  z  wnioskiem  sołectwa  Mołtajny zmienia  się  plan  wydatków  przenosząc  kwotę
26.656,64 zł z zadania inwestycyjnego „Kontynuacja infrastruktury i zagospodarowanie działek po-
zyskanych  od  ANR”  na  zadanie  inwestycyjne  „Kontynuacja  infrastruktury  i  zagospodarowanie
działek gminnych”.  

W związku z  wnioskiem sołectwa Drogosze zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 60016 §
6050 w zadaniu „Budowa chodnika przy drodze gminnej w Drogoszach na działce nr 13/3, 13/2,
144, 109 o 18 000,00 zł zwiększając plan wydatków w rozdziale 92195 § 6050 na realizację zadania
inwestycyjnego pn. „Poprawa estetyki miejscowości Drogosze poprzez utworzenie ścieżki eduka-
cyjnej na działkach 25/28, 105, 106 kwota 18 000,00 zł.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła  o  przedstawienie  wyników  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   6  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej
Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  4
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.
  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie treści tego projektu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał niniejszy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
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projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany na lata
2018-2031   i  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  13  radnych  głosowało  za
przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i  wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.
 
Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorz  Całuch   -   6  członków  komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  4
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2018 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2018 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  poprosiła  Wiceprzewodniczącego
Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści tego projektu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał niniejszy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na  2018 rok  i  poddała  pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad sesji  jest  rozpatrzenie sprawozdań za 2017 rok i  podjęcie  uchwały w
sprawie  ich  zatwierdzenia.  Powiedziała,  że  Rada  Gminy  raz  do  roku  zobowiązana  jest  takie
procedury poczynić.  Dodała, iż Wójt Gminy w ustawowym terminie, przesłał  zarządzenie wraz z
informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy za 2017 rok wraz z informacją o kształtowaniu
się wieloletniej prognozy finansowej.  

Ad a) oraz b)
a) przedstawienie sprawozdania  finansowego gminy za 2017 r.;
b) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 r.:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Skarbnika Gminy o
przedstawienie  sprawozdania   finansowego  gminy  za  2017  r.  oraz  sprawozdania  z  wykonania
budżetu gminy za 2017 r.

Skarbnik  Gminy –  Iwona  Bepirszcz  przedstawiła  prezentację  sprawozdania  finansowego   oraz
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 rok w wersji  multimedialnej, która stanowi
załącznik do protokołu.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  
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Ad c)  odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2017r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Zastępcę
Przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej  o  odczytanie  opinii  Komisji  Rewizyjnej  w  sprawie
wykonania budżetu gminy za 2017r.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk odczytała opinię Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie wykonania budżetu gminy za 2017r. ( opinia stanowi
załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii.
 
Ad d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za
2016r. wraz z  informacją o stanie mienia komunalnego:

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała opinię Regionalnej
Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2017r. wraz z  informacją o stanie
mienia komunalnego ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

Ad e) opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła następnie o opinie
Komisji Rady Gminy.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska – 4
członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.

Pytań nie zgłoszono.

Ad f) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu za 2017 rok i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 10.  Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Wójtowi  Gminy
absolutorium za 2017r.

6



Ad a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium:

Przewodnicząca Rady Gminy  –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła Przewodniczącą
Komisji Rewizyjnej o odczytanie  wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany w sprawie
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2017 z tytułu wykonania budżetu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy  Barciany  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  za  rok  2017  z  tytułu
wykonania budżetu ( wniosek stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie wniosku.

Ad b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w
sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Barciany za 2017r.:

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała opinię Regionalnej
Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany z tytułu wykonania budżetu za 2017
rok. ( opinia stanowi załącznik do protokołu ).

Ad c) opinia Komisji Rady Gminy:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  następnie
Przewodniczących Komisji Rady Gminy o przedstawienie opinii Komisji.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych podczas głosowania
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy Barciany za rok 2017.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –4
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy Barciany za rok 2017.  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
- 6 obecnych podczas głosowania członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2017.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wydanie i
 przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.

Ad d) dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2017r.:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  dyskusję  nad
udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2017. Podsumowała, że opinie dwóch
organów tj. Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz Komisji Rewizyjnej są pozytywne.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  powiedział,  że  burzliwej  dyskusji  nad
udzieleniem absolutorium nie było. Zawsze dyskusja jest przy zmianach w budżecie.  Podsumował,
że  tak  jak  Przewodniczący  poszczególnych  komisji  przedstawiali,  głosowano  za  udzieleniem
absolutorium.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź. 

Ad e) głosowanie:

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść  projektu
uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Barciany za rok 2017  i poddała go
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  złożyła  gratulacje  Wójtowi  Gminy  i  wręczyła  bukiet
kwiatów.  

Bukiet  kwiatów  dla  Skarbnika  Gminy  –  Iwony  Bepirszcz  wręczył  Wiceprzewodniczący  Rady
Gminy – Wiesław Gajdowski.    

Następnie głos  zabrał  Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra podziękował Radzie Gminy za
jednomyślność  w  udzieleniu  absolutorium.   Podziękował  za  wspólny  wysiłek.  Dodał,  że
możliwości finansowe są ograniczone, ale i tak patrząc na gminę z zewnątrz, dokonując analizy
porównawczej, to wydaje się , że problemy innych gmin są bardzo zbliżone. Podziękował następnie
współpracownikom  -  dla  Pani  Sekretarz  i  Pani  Skarbnik  oraz  pracownikom Urzędu,  a  także
wszystkim  kierownikom  jednostek  organizacyjnych,  prezesowi  spółki,  który  po  1,5  roku
działalności zamyka rok z zyskiem. Odniósł się do inwestycji gminnych. Powiedział, że to dobrze
że zostały one wykonane jakiś czas temu. Wyjaśnił, że teraz niektóre inwestycje wykonywane są o
50-60%  drożej  drożej  niż  w  kosztorysach.  Powiedział,  że  w  dzisiejszych  czasach  rynek  jest
wykonawcy, a nie inwestora i do tego należy się dostosować.  Podsumował, że już niedługo będzie
absolutorium najważniejsze - dla Wójta i Rady - w wyborach jesiennych. Jeszcze raz podziękował
Radzie Gminy za zaufanie i życzył powodzenia w wyborach.  

Ad. 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest  sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o
działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie za rok 2017.  Poprosiła Panią Emilię Żelichow-
ską – pracownika Urzędu Gminy o omówienie tego sprawozdania.

Pani Emilia Żelichowska – inspektor w Urzędzie Gminy w Barcianach omówiła sprawozdanie z re-
alizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w
art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontaria-
cie za rok 2017 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu ).

Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za omówie-
nie.  

Ad 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy  – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Wójta Gminy o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział na interpelację radnego Romana Głoda - 
- w sprawie oświetlenia w miejsc. Mołtajny – dostawienie 1 lampy, przekaże do Referatu Gospodar-
ki Komunalnej i Inwestycji,
- w sprawie kontenera na odzież – przekaże do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,
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- w sprawie obkaszania dróg gminnych – do Zakładu Utrzymania Dróg, Zieleni i Gospodarki 
Mieszkaniowej, a w kwestii obkaszania dróg powiatowych – do Zarządu Dróg Powiatowych w Kę-
trzynie.
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
odpowiedzi na interpelacje. 

Ad 13. Wolne wnioski i informacje.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-  Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wolnych  wniosków  i  informacji.   W pierwszej  kolejności  poprosiła  Zastępcę  Przewodniczącej
Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Piotra  Drozda  o
zaprezentowanie zmienionego planu pracy Komisji.,

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i  Ochrony Środowiska  –
Piotr Drozd przedstawił za zgodą Przewodniczącej Komisji i  członków Komisji zmieniony plan
pracy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie zmienionego planu pracy Komisji  Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony
Środowiska.  Przedstawiła następnie odpowiedzi, które wpłynęły z Zarządu Dróg Powiatowych  na
interpelacje radnej Wiesławy Antończyk oraz Wiesławy Małgorzaty  Kłaczko – Dyjas. 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.   

Ad 14. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Radny Piotr Drozd zapytał, w imieniu mieszkańców, że w miejsc. Asuny był zgłoszony most –
uszkodzony podczas powodzi.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi, mówiąc że most był stary i woda uszkodziła go
w znacznym stopniu. Dodał, że także że nie jest to most, a kładka piesza. Powiedział, że kładka
będzie przygotowywana do remontu.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 15. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych. W pierwszej kolejności przypomniała o akcji spółki Zakład Gospodarki Komunalnej w
Barcianach dot. zbiórki elektroodpadów.

Głos  zabrał  Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra,  który  przedstawił  system  zbierania  odpadów
komunalnych. Przypomniał o właściwym segregowaniu odpadów, w tym o kompostowaniu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź
Wójta.  Powiedziała  następnie,  że  dwie  miejscowości  z  naszej  gminy  przystąpiły  do  konkursu
„Czysta  i  piękna  zagroda  –  Estetyczna  wieś  2018”.  Podsumowała,  że  to  dobrze  świadczy  o
miejscowości, bo nie tylko estetyka, ale także dalsze utrzymanie jest istotne. Niestety nie można
tego powiedzieć o zabytkach, które nie są naszą własnością.   Dodała, że to dobra praktyka, że
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miejscowości się zgłaszają do konkursu. Cieszy się, że są chęci. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu dla pani Beaty Górskiej – członka  Rady
Powiatowej Powiatu Kętrzyńskiego Warmińsko  –  Mazurskiej  Izby  Rolniczej,  która  z  kolei  w
pierwszej  kolejności,  w  imieniu  swoim,  a  także  przedstawicieli  Izb  Rolniczych  pogratulowała
absolutorium.  Dodała  następnie,  że  wczoraj  odbyła  się  sesja  Warmińsko  –  Mazuurskiej  Izby
Rolniczej. Rady odbywają się w różnych gminach i ma porównanie, że u nas, w Gminie Barciany,
jest zachowany wysoki poziom i za to podziękowała. Przekazała następnie informacje dla rolników
dotyczące: 
- ASF – jest już w powiecie bartoszyckim, Gmina Korsze jest już w strefie żółtej . Przestrzegała
następnie o właściwym zachowaniu w tej kwestii;
-  dopłaty – w ubiegłym roku Gmina Barciany była objęta  kompleksową kontrolą  ARiMR i  to
spowodowało brak dopłat za 2017 r. . Jeszcze trwają kontrole administracyjne, ale będą starać się
jak najszybciej wypłacić . Jeszcze jest 126 wniosków do wypłat i nie ma zapewnienia, że do końca
czerwca spłyną te środki.
Ponadto dodała, że cieszy się, iż Komisja Samorządu zajmie się kwestią oznakowania budynków.
     
Radny  Piotr  Drozd  zabrał  głos  i  zapytał,  dlaczego  Izby  nie  wstawiły  się  za  rolnikami
poszkodowanymi w wyniku powodzi, aby w pierwszej kolejności otrzymali dopłaty. 

Pani Beata Górskiej – członek Rady Powiatowej Powiatu Kętrzyńskiego Warmińsko  –  Mazurskiej
Izby Rolniczej powiedziała, że były wysyłane pisma w tej sprawie, ale odpowiedzi przychodziły, że
trwają kontrole, a zaliczki są wypłacane. Dodała, że osiągnęła sukces, połowiczny, bo po 2 latach
ubiegania się o przywrócenie „trwałych użytków zielonych”, żeby zdjąć brzmienie „cenne użytki
zielone”, Minister podpisał rozporządzenie dla Powiatu Kętrzyńskiego , lecz Gmina Barciany nie
jest zupełnie wykluczona, bo kiedyś ktoś ustalił siedliska  bociana. 
Powiedziała, że  złożyła wniosek do Zarządu Wojewódzkiego o podjęcie działań odnośnie Natury
2000.  Bo  nie  tylko  rolnicy  mają  utrudnienia  w  gospodarowaniu,  ale  także  samorządy  mają
utrudnione  prace  inwestycyjne.  Rolnicy  są  za  ochroną  środowiska,  ale  za  to  powinny  był
rekompensaty. 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 16. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XLVII  sesję  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.35,  dziękując
wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: Emilia Żelichowska
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